

Two Polish teachers from Wincenty Witos agricultural school in Bonin, East of Gdansk, came over to Reunion Island in February 22 to prepare their future Erasmus+ stay, next May, with 10 students.

Although Emnati, the second cyclone in the year 2022, brought strong winds and heavy rainfall, Renata KWOLEK and Anita NJI FOY were able to visit Reunion Island, from Saint Denis to Saint Pierre, and they saw the diversity of landscapes of our island. The tropical climate as we know it, was unusual for them. Through their week they were able to meet Reunionese people, their culture, religions and traditions as well as their traditional dishes.



Despite their short visit, the two Polish teachers shared with us their habits, as well as the main characteristics of their country. The Southern part of Poland has a mountainous environment compared to the North which faces the Baltic sea, where their school is situated.

Through our exchanges, we also noticed that eating habits are different, their staple food being potatoes not rice. Eating times are puzzling for us : there is no lunch break at school or offices, people having their “lunch” at home around 4pm.

Mieux connaître la Pologne

Deux enseignantes polonaises du lycée agricole Wincenty Witos, à Bonin, à l'est de Gdansk, sont venues à La Réunion en février 22 pour préparer leur futur séjour Erasmus+, en mai 2022 avec 10 élèves.

Bien qu'Emnati, le deuxième cyclone de l'année 2022, ait apporté des vents violents et de fortes précipitations, Renata KWOLEK et Anita NJI FOY ont pu visiter l'île de la Réunion, de Saint-Denis à Saint-Pierre, et elles ont vu la diversité des paysages de notre île. Le climat tropical tel que nous le connaissons est inhabituel pour elles. Au fil de leur semaine, elles ont pu rencontrer les Réunionnais, leur culture, leurs religions et traditions ainsi que les plats traditionnels.

Malgré leur courte visite, les deux enseignantes polonaises nous ont fait part de leur culture, ainsi que des principales caractéristiques de leur pays. La partie sud de la Pologne a un environnement montagneux par rapport au nord, baigné par la mer Baltique, là où leur établissement se trouve.

Au travers de nos échanges, nous avons aussi remarqué que les habitudes alimentaires sont différentes, leur aliment de base étant la pomme de terre et non le riz. Les heures de repas nous laissent perplexes : il n'y a pas de pause déjeuner dans les écoles ou au bureau, les gens prennent leur « déjeuner » à la maison vers 16h.

Amir, Jonas, Laurent et Mathieu